
NED. HAATSCHAPPU 
ToT BEVORDERILIG/ DEPL _41 

Ti»IDI-'EELKuItoE 	 

JAARVERSLAG 1933. 

Mijnheer de Voorzitter, Dames en Heeren, 

Wij zijn weer een jaar ouder geworden, en z.00als ons reglement 
voorschrijft rust op mij dus de taak U, zij het in het kort, een over-
zicht te geven over het afgeloopen Vereenigingsjaar. In materieelen 
zin heeft onze Maatschappij van de moeilijke economische ver-
houdingen, waarin wij de laatste jaren leven, gelukkig nog niet veel 

last ondervonden. 
Het ledental toch is steeds groeiende en waar wij op 1 Januari 

1933 703 leden telden, is dit aantal thans gestegen tot 784. Daarbij 
in aanmerking nemende, dat in dit jaar 8 leden als lid bedankten 
en twee leden ons ontvielen door overlijden, beteekent dit dus een 

toename van 91 leden. 
Zooals U weet had in het begin van het jaar een splitsing plaats 

in de afdeeling Zuid-Nederland, die werd verdeeld in de afdeelingen 
Limburg en Noord-Brabant—Zeeland, waardoor het aantal afdeelingen 

tot 10 is gestegen. 
Onze 784 leden zijn als volgt over de 10 afdeelingen verdeeld: 

Afdeeling Amsterdam 	137 
Noord-Holland 	73 
Den Haag en O. 115 
Rotterdam en O. 102 
N.-Brabant—Zeel. 62 
Utrecht 	 92 
Gelderland 	77 
Overijssel 	49 
Noord-Nederland 48 
Limburg 	 27 

782 
Ned.-Indië 	 2 

784 
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Ik zeide, dat de Maatschappij niet veel last had ondervonden, doch 
de nooden der tijden zijn blijkbaar aan enkelen onzer leden toch niet 
geheel voorbijgegaan. Eenige malen moesten de afdeelingsbesturen 
van hun recht gebruik maken om leden, op hun verzoek, geheele of 
gedeeltelijke vrijstelling van contributie te verleenen. Door de on-
gunstige economische verhoudingen gaat ook het inkomen van den 
tandarts sterk achteruit, waardoor de strijd om het bestaan steeds 
moeilijker wordt, waarvan het niet denkbeeldig gevolg zou kunnen 
zijn, dat de middelen waarmede deze strijd gevoerd wordt niet altijd 
even behoorlijk zijn. Dit maakt de bestuurstaak onzer Maatschappij 
steeds moeilijker en verantwoordelijker en stelt het D.B. vaak voor 
de noodzakelijkheid in te grijpen in de persoonlijke belangen der 
leden, om daarmede het algemeen belang te dienen en er naar te 
streven, dat het peil, waarop de tandheelkundige praktijk in Neder-
land staat, wordt hooggehouden. 

De uitbreiding van het Bindend Besluit, de regelingen op zieken- 
;fondsgebied en de voorbereiding van een organisatie voor hulpver-
schaffing aan den Middenstand zijn de bewijzen van dit strevén, dat, 
wil het slagen, op de volle medewerking der leden moet kunnen 
rekenen. 

Van enkele zijden hebben wij wel de opmerking gehoord: de 
Maatschappij is met al die bindende besluiten en bepalingen ,op den 
verkeerden weg. Het huidige Hoofdbestuur en zeker het D.B., ziet 
geen kans zonder die bindende bepalingen de leiding in handen te 
houden. De leden zullen moeten begrijpen, dat deze niet gemaakt 
worden om hun persoonlijke bewegingsvrijheid te beperken, maar om 
hen te beschermen tegen de gevolgen van den chaos, die zou 
ontstaan, indien men den enkeling vrij zou laten te handelen naar 
zijn eigen persoonlijke belangen en inzichten, vaak zonder zich reken-
schap te geven van de gevolgen voor het welzijn van het algemeen. 
Deze bepalingen worden niet gemaakt voor hen, die ook zonder deze 
niet van den rechten weg zouden afwijken, maar voor de zwakke 
broeders, die ook onder de tandartsen niet ontbreken en die de 
kracht missen weerstand te bieden aan de vele moeilijkheden en ver-
leidingen, die mede het gevolg zijn van den overgrooten toevloed 
van jonge collega's. Het arbeidsveld van de jonge collega ligt in de 
toekomst op het terrein der massabehandeling. Daarom is het on-
vermijdelijk, den weg duidelijk af te bakenen waarlangs zij zich op 
ziekenfondsgebied zullen hebben te bewegen, ter vermijding van een 
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concurrentiestrijd, die de tandheelundige ethiek in eenige jaren te 
gronde zou richten. 

Wij begrijpen, dat het vaak moeilijk is om op mooi schijnende 
aanbiedingen niet in te gaan, doch in de laatste tijden zijn er ge-
vallen te over aan te wijzen, waar het inpaan op dergelijke aan-
biedingen voor den jongen collega de meest funeste gevolgen heeft 
gehad. 

Daarom is het in dezen tijd meer dan ooit zaak, dat alle jonge 
collega's toetreden tot de Maatschappij, die door zijn bindende be-
palingen hen tegen deze verkeerde invloeden beschermt. 

Al kunnen wij tevreden zijn met de toename van het ledental 
onzer Maatschappij, toch blijft op ieder de taak rusten in zijn 
omgeving collega's, die nog buiten de organisatie staan, er toe te 
bewegen zich als lid aan te melden. Hoe dichter wij hierin de 
100% naderen, hoe grooter zal ook de invloed zijn, die door onze 
Maatschappij in het waarachtig belang harer leden kan worden uit-
geoefend. 

Het D.B. vergaderde in dit afgeloopen jaar 16 maal. In de samen-
stelling kwam, door het bedanken van collega Becker, die om gezond-
heidsredenen als penningmeester moest bedanken, een wijziging, 
doordat collega Edel hem als zoodanig opvolgde. 

Een woord van dank aan den afgetreden functionaris voor de 
wijze waarop hij zijn taak in het D.B. heeft vervuld is hier zeker 
op zijn plaats. Laten wij hopen hem spoedig weer in een of andere 
leidende functie in de Maatschappij werkzaam te zullen zien. 

Enkele malen mocht 't het D.B. gelukken, door zijn bemiddeling, 
ballotage-moeilijkheden uit den weg te ruimen, doch éénmaal was 
daartoe een uitspraak eener Algemeene Vergadering noodig. 

Het D.B. zag zich vaak voor de oplossing van moeilijke problemen 
gesteld, waarvoor krachtig, doch wijs beleid werd vereischt. Ot 
het D.B. in dit opzicht aan Uwe verwachtingen heeft voldaan wordt 
aan U, Dames en Heeren, ter beoordeeling overgelaten. Dat niet 
ieder het altijd met de genomen besluiten of verrichte handelingen 
van het D.B. eens is, spreekt van zelf, doch het D.B. acht zich voor 
zijn arbeid reeds ruimschoots beloond, wanneer het 't vertrouwen 
der leden geniet, een vertrouwen waarzonder het niet mogelijk zou 
zijn als besturend College op te treden. 

Door Voorzitter en Secretaris werden, hetzij te samen, hetzij af-
zonderlijk, herhaaldelijk besprekingen gevoerd met verschillende col- 
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lega's om bij gerezen moeilijkheden van advies te dienen. Er waren 
dagen, dat het bureau van de Maatschappij meer geleek op een 
interlocaal telefoonkantoor, dan op de rustige werkkamer van Uwen 
H.B. Secretaris. 

Het spreekt wel van zelf, dat de noodzakelijke uitbreiding der be-
moeiingen onzer Maatschappij op velerlei gebied, als gevolg heeft, 
dat de kosten zich in stijgende lijn bewegen, doordat het haast niet 
meer mogelijk is van de leden te verlangen, dat zij de vele tijd, 
die aan het commissiewerk verbonden is, belangeloos beschikbaar 
stellen. Het Hoofdbestuur heeft daarom besloten U voor te stellen 
de bijdrage der leden aan de Maatschappij met f  5.— te verhoogen, 
.om zoodoende in staat te zijn, zij het ook maar ten deele, de leden 
schadeloos te stellen voor den tijd, dien zij, voor het waarnemen 
van het lidmaatschap eener Commissie, aan hun praktijk moeten 
onttrekken. Dit geldt natuuurlijk vooral van de Centrale Ziekenfonds-
Cominissie, die geregeld om de 14 dagen 's middags en 's avonds 
moet vergaderen, om voor de vele vraagstukken, die haar worden 
voorgelegd, te trachten een oplossing te vinden. 

Daarnaast is het de bedoeling den secretaris dezer commissie voor 
zijn tijdroovenden arbeid een jaarlijksche toelage te geven, met 
periodieke verhoogingen. 

Het Hoofdbestuur heeft dit jaar tweemaal vergaderd en wel op 
10 en 11 Juni ter voorbereiding der Zomervergadering en op 16 en 17 
Dec. ter voorbereiding dezer jaarvergadering. 

In de samenstelling van het Hoofdbestuur zijn enkele wijzigingen 
gekomen, doordat collega Edel, door zijn benoeming tot penning-
meester, als afgevaardigde van Amsterdam werd opgevolgd door col-
lega H. Loeb, terwijl door de splitsing van Z. Nederland, collega 
Piet Blaauw uit Middelburg als 2e afgevaardigde voor N. Branant-
Zeeland werd gekozen. — Verder werd afgevaardigde van de Afd. 
Limburg collega Joh. v. d. Ven vervangen door collega L. Gerards 
te Heerlen. 

Door het Hoofdbestuur werd een request gezonden aan Z. E. den 
Minister van Onderwijs met verzoek het daarheen te willen leiden, dat 
buitenlandsche tandartsen niet de gelegenheid zal worden geopend 
om zich als-tandarts in Nederland te vestigen. Zooals U bekend is 
zijn inmiddels door de regeering reeds de noodige stappen in die 
richting gedaan. 

Verder treft Gij op de. agenda dezer jaarvergadering aan, de voor- 
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stellen van het Hoofdbestuur tot wijziging der Statuten. Het was 
n.l. in de praktijk gebleken, dat de artikelen in de Statuten over de-
afdeelingsraden en de rechtspraak niet voldoende waren. Op advies 
van onzen juridischen adviseur zijn deze artikelen uit de statuten 
gelicht en zullen. zij belangrijk uitgebreid in een apart hoofdstuk 
in het Huishoudelijk Reglement worden opgenomen, opdat in geval 
in de praktijk wederom wijzigingen daarin noodig mochten blijken, dit 
geen statutenwijzigingen, met alle daaraan verbonden bezwaren, 
noodig zal maken. Nu toch de Statuten op dit punt moesten worden 
herzien heeft het D. B. gemeend van deze gelegenheid tevens ge-
bruik te moeten maken U enkele andere noodzakelijk gebleken wijzi-
gingen voor te stellen. 

Thans zal ik U, aan de hand der ingekomen afdeelings- en com- 
• missieverslagen, in het kort mededeeling doen van wat er is omgegaan. 

De afdeeling Amsterdam telt 137 leden, doordat in den loop van 
dit jaar 4 leden bedankten of naar andere afdeelingen werden Over-
geschreven en 15 nieuwe leden toetraden. 

In het bestuur hadden verschillende wijzigingen plaats, zoodat dit 
op het oogenblik als volgt is samengesteld: Maargadant, voorzitter, 
Pitsch, vice-voorzitter, van den Berg, le secretaris, Mijnarends, 2e 
secretaris. Koldewijn, penningmeester. 

De wetenschappelijke cursussen en demonstraties • mochten zich in 
veel belangstelling verheugen. De tariefcommissie is er eindelijk in. 
geslaagd een tarief te ontwerpen voor de behandeling van den mid-
denstand. 

Verder vermeldt het verslag de mogelijkheid van de opheffing der 
schooltandverzorging in Amsterdam, wat helaas inmiddels een feit 
is geworden. Door particulier initiatief wordt getracht hiervan nog 
te redden wat mogelijk is. In dit verband wordt het prachtige werk 
van „TaVoNa" gememoreerd. 

Van de gelegenheid tot coöperatieven inkoop wordt niet voldoende 
gebruik gemaakt. 

Het stemt tot vreugde, dat zoovele collega's zich spontaan hebben 
opgegeven om kosteloos hulp te willen verleenen aan de Joodsche 
Duitsche vluchtelingen. 

Het verslag eindigt met den wensch, dat nog vele collega's als lid 
zullen mogen toetreden. 

Afdeeling Noord-Holland. Deze afdeeling telt 73 leden. De secre- 
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taris doet met eenige gevoelvolle woorden mededeeling van het over-
lijden van collega Van Sittereh, die nog in de kracht van zijn Ieven, 
aan zijn collegialen Haarlemschen vriendenkring werd ontrukt. 

Het bestuur is na enkele wijzigingen als volgt samengesteld: Paërl, 
voorzitter, Heyblom, vice-voorzitter, $erman, le secretaris, Haye, 2e 
secretaris, Blankevoort, penningmeester. 

Het verslag maakt melding van de zoo goed geslaagde ontvangst 
der Algemeene Vergadering te Bergen aan Zee, waaraan de aange-
naamste herinneringen zijn verbonden. 

De, afdeelingsraad had een paar gevallen te behandelen. 
Ten slotte zijn ook in de samenstelling van de Afdeelings-Zieken-

fondscommissie en in den Afdeelingsraad eenige wijzigingen gemaakt. 

Afdeeling Den Haag en Omstreken. Het ledental der afdeeling 
bedraagt 115. In de samenstelling van het bestuur kwam geen 
wijziging. 

Door verschillende collega's werden voordrachten en aemonstra-
ties gehouden. 

De Commissie voor de Nazorg zet in Den Haag met succes haar 
arbeid voort. 

De secretaris beklaagt zich over de geringe opkomst der leden op 
de afd. vergaderingen en hoopt, dat daarin in de toekomst belang-
rijke verbetering zal komen. 

Afdeeling Utrecht. Het ledental bedraagt 92. In den loop van het 
jaar moest collega Becker om gezondheidsredenen als voorzitter af-
treden en werd opgevolgd door collega Van Andel. Aan den schei-
denden functionaris zijn woorden van groote waardeering gewijd. 

De afdeeling vergaderde 7 maal, waarbij per vergadering gemid-
deld 30 leden tegenwoordig waren. Op deze vergaderingen werden 
door verschillende leden interessante lezingen en demonstraties ge-
nouden. Op 16 Juni werd een buitengewone vergadering gehouden, 
waarop Dr. Korkhaus uit Bonn twee voordrachten hield op orthodon-
tisch gebied, die' werden bijgewoond door 42 leden en 5 gasten. 

Bij de bespreking van het middenstandsvraagstuk was collega 
Loeb, als secretaris der betreffende commissie, uitgenoodigd tot het 
geven van voorlichting. 

Op 31 October herdacht collega Roelofs het feit, dat hij 40 jaar 
tandarts was en werd hij daarmede vanwege de afdeeling gecompli-
menteerd. Het H.B. zond den jubilaris langs telegrafischen weg zijn 
gelukwenschen. 
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Uit het verslag blijkt wel, dat in de afdeeling Utrecht ernstig 
wordt gewerkt. 

Afdeeling `Overijssel. Het aantal leden der afd. Overijssel be-
draagt 49. Er werden twee vergaderingen gehouden, de eerste ter 
behandeling der verschillende H.B. rapporten, de tweede ter behan-
deling van een ballotage-kwestie, waarbij het betreffende aspirant-lid 
met algemeene stemmen werd gedeballoteerd. 

De belangstelling der leden voor de ledenvergaderingen is stijgende. 
Op 10 Juli 1933 werd te Zwolle het 25-jarig jubileum van collega 

Holthaus gevierd. 
De coöperatieve inkoop is steeds groeiende en werpt goede resul-

taten af. 
Door het bestuur is een enquête gehouden onder de leden over het 

advertentie-vraagstuk, doch de medewerking der leden liet wel wat 
te wenschen over. 

Het verslag eindigt met den wensch, dat .de activiteit der leden 
evenredig moge stijgen met de toename van ,het aantal. 

Afdeeling Rotterdam en Omstreken. Het ledental der afdeeling is 
gestegen tot 102. 

In het bestuur kwam eenige wijziging, doordat de heeren Brugman 
en Oostingh van functie hebben verwisseld, zoodat collega Brugman 
als voorzitter en collega Oostingh als vice-voorzitter is opgetreden. 

De secretaris beklaagt er zich over, dat buiten Rotterdam (vooral 
uit Gorinchem en Dordrecht) de belangstelling voor de afdeelings-
vergaderingen wel zeer gering is. 

Het reglement der afdeeling werd gewijzigd en in overeenstemming 
gebracht met het H.R. der Maatschappij. De coöperatieve inkoop is 
geen succes, daar slechts enkele leden hiervan gebruik maken. 

Er is een commissie benoemd ter bestrijding der onbevoegde uit-
oefening in eigen afdeeling, daar het vorig systeem te omslachtig is 
gebleken. 

De afdeelingsziekenfondscommissie heeft met kracht haar taak aan-
vaard, die in Rotterdam een zware zal zijn. 

De leden Huisinga en Griffijn herdachten dit jaar bun 25-jarig 
tandartsjubileum. 

Het verslag eindigt met den leden een voorspoedig jaar toe te 
wenschen. 
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Afdeeling Noord Nederland. Het ledental der afdeeling is gestegen 
tot 48. In het Bestuur werd collega Buurma, wegens vertrek, ver-
vangen door collega Moulijn, als 2e secretaris. 

Het vergaderingbezoek was maar matig en steeds ziet men dezelfde 
gezichten. 

Er kwam een definitieve regeling tot stand voor het adverteeren 
van klinieken en zitdagen. 

Het verslag maakt melding :van de ontvangst der Zomervergade-
ring te Assen. 

Verder wordt de klacht geuit, dat de onbevoegde uitoefening nog 
steeds voortgang vindt en dat daartegen door de bevoegde autori-
teiten niet voloende wordt opgetreden. 

De secretaris besluit zijn verslag met de beste wenschen voor 
het volgende vereenigingsjaar. 

Afdeeling Gelderland. De afdeeling telt thans 77 leden. De secre-
taris begint gewag te maken van ernstige moeilijkheden, die waren 
gerezen naar aanleiding van een ballotage-kwestie. Door bemidde-
ling van den voorzitter onzer Mij., die de afdeelingsvergadering bij-
woonde, konden die moeilijkheden gelukkig nog tijdig worden uit 
den weg geruimd. Een ander aspirant-lid werd door de afdeeling 
afgewezen, welk besluit in honger beroep door de Algemeene Ver-
gadering werd bekrachtigd. 

In het bestuur kwam eenige wijziging, doordat collega Kayser 
meende voor een jongere kracht te moeten plaats maken en als vice-
voorzitter vervangen werd door collega Willemse, terwijl collega 
Van Hoeve als secretaris bedankte en werd opgevolgd ;door collega 
Van Eupen. 

Door enkele leden werden lezingen en demonstraties gehouden. 
De coöperatieve inkoop functionneerde naar wensah. 
De secretaris acht het vergaderingsbezoek niet voldoende en ein-

digt zijn verslag met een beroep op de leden hunne medewerking en 
belangstelling te toonen door trouw ter vergadering te komen. 

Afdeeling Noord Brabant—Zeeland. De afdeeling telt na de split-
sing 62 leden. 

Het bestuur bestaat uit de collegae Spoorenberg, voorzitter, Rob-
bers, secretaris en Koeken, penningmeester. Als 2e afgevaardigde 
naar het H.B. werd benoemd collega Piet Blaauw te Middelburg. Col-
lega Droge te Tilburg herdacht zijn 25-jarig jubileum en werd op 
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de gebruikelijke wijze door het afdeelingsbestuur gecomplimenteerd. 
Door het bestuur werd krachtig protest aangeteekend tegen het 

optreden van een onbevoegd tandtechnicus te 's-Hertogenbosch, die 
via een buitenlandsch diploma pogingen in het werk stelt aan de 
kliniek te Utrecht het tandarts-diploma te behalen, doch onderwijl 
onbevoegd praktijk doet. 

Een der leden werd geroyeerd, doch heeft beroep aangeteekend op 
de algemeene vergadering, die hierin zal hebben te beslissen. 

Afdeeling Limburg. De afdeeling telt na de splitsing 27 leden. De 
oprichtingsvergadering werd bijgewoond door den voorzitter der 
Maatschappij, die een causerie hield over .,Wat of Moeder-Mij. deed 
en doet voor hare kinderen." 

Het verkozen bestuur, bestaande uit de collegae Sindorff, voorzit-
ter, Joh. v. d. Ven, secretaris en Schreurs, penningmeester, werd door 
vertrek van collega Sindorff gewijzigd, zoodat dit thans als volgt is 
samengesteld: Joh. v. d. Ven, voorzitter, J. Gerards, secretaris en M. 
Schreurs, penningmeester. Als afgevaardigde naar het Hoofdbestuur 
werd verkozen collega L. Gerards uit Heerlen. 

Het verslag eindigt met de beste wenschen voor den bloei dezer 
jongste afdeeling. 

Commissieverslagen. 

Commissie schooltandverzorging. Door het bedanken van collega 
Van Andel werd de commissie als volgt samengesteld: Eibrink Jan-
sen, voorzitter, Brussen, secretaris, Mahler, Hendriks, Suringa en 
Van der Molen, leden. In het begin van het jaar werd door de Com-
missie advies uitgebracht aan het bestuur der afd. Amsterdam in-
zake voorgestelde wijzigingen in den schooltandartsendienst aldaar. 

Door de commissie werd verder, met goedkeuring van het D.B., 
een circulaire met vragenlijst aan de besturen van alle gemeenten, 
waar schooltandverzorging bestaat, verzonden, met verzoek om in-
lichtingen en toestemming om vanwege de Maatschappij een onder-
zoek naar de resultaten te mogen instellen, waartoe zich verschillende 
collega's hadden beschikbaar gesteld. Door alle gemeentebesturen 
werd medewerking toegezegd, behalve door Amsterdam, dat op de 
bemoeiingen der, Commissie geen prijs meende te moeten stellen. 
Door den voorzitter der Commissie werd samen met den secretaris 
der Mij. en den voorzitter der afdeeling Amsterdam in een onderhoud 
met den wethouder der Openbare Gezondheid te Amsterdam, een 
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poging aangewend om te verhoeden, dat het, op grond van bezui-
niging, door het gemeentebestuur gedane voorstel om de schooltand-
verzorging te Amsterdam op te heffen, zou worden aangenomen. 

Deze poging, nog door véle andere gevolgd, mocht helaas niet 
baten, want met 1 Januari 1934 besloot de Gemeenteraad van Am-
sterdam de schooltandverzorging op te heffen. 

Getracht wordt thans langs particulieren • weg nog te redden, )vat 
hiervan te redden valt. 

Ten slotte deelt de secretaris mede, dat de Commissie -meerdere 
malen advies werd gevraagd hoe schooltandverzorging te organi-
seeren. 

De Commissie acht het van het grootste belang, dat overeenkom-
sten of contracten over schooltandvereorging steeds ter beoordee-
ling aan de Commissie worden voorgelegd. 

Onderwijs- en Examencommissie. De commissie heeft eenige malen 
vergaderd ter bespreking van de meest gewenschte opleiding van den 
tandheelkundigen student in verband met de gewijzigde tijdsomstan-
digheden en ter beantwoording van de vraag of het oude onderwijs-
rapport-1926 nog gehandhaafd zou kunnen worden. Overeenstemming 
werd niet bereikt. 

Op verzoek van den voorzitter der Mij. werd door den voorzitter 
der Commissie op eenige vragen betreffende het onderwijs en examen 
persoonlijk geantwoord, hetgeen aanleiding heeft gegeven tot een 
advies aan het H.B., dat in de algemeene vergadering te Bergen aan 
Zee levendige discussies en het aannemen van een motie ten ge-
volge had. 

Bemiddelingsbureau. Uit het verslag van de directrice blijkt, dat 
22 aanvragen waren binnengekomen voor assistentie or vervanging 
in praktijken. In vele gevallen werd de bemiddeling van het bureau 
met succes bekroond. 

Vijf praktijken werden ter overname aangeboden, maar daarvoor 
bestond geen animo. 

Commissie voor Beroepsethriek. Door bedanken van collega Van 
Andel werd het secretariaat overgenomen door Mevrouw De Beer—
van Essen. De Commissie heeft niet vergaderd, doch voorzitter of 
secretaris hebben eenige malen afdeelingsbesturen, zaowel als indi-
vidueele leden, op hun verzoek van advies gediend. Inmidde;s zal de 
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commissie nog voor de Algemeene Vergadering een bijeenkomst 

houden. 

Commissie voor de Nazorg. Door de Commissie werd een schrij-
ven gericht aan alle afdeelingen met verzoek mede te deelen in welke 
gemeenten in hun gebied „nazorg" werd verstrekt. 

Slechts van 4 afdeelingen ontving de Commissie een antwoord. 
Daarbij bleek, dat de nazorg te Amsterdam ter hand was geno-

men door„TaVoNa.” 
De directeur van de G.G.D. te Amsterdam hield eenige bespre-

kingen met de fondsbesturen en vertegenwoordigers van „TaVoNa" 
en van onze Mij. om te trachten een nazorgregeling tot stand te 
brengen. Door het besluit tot opheffing der schooltandverzorging te 
Amsterdam zijn deze besprekingen verder gestaakt moeten worden 

Het verslag vermeldt gunstige resultaten van de Nazorg in Den 
Haag, waar door de ziekenfondsen krachtige medewerking wordt 
verleend. 

De commissie ziet, gezien de stijgende belangstelling voor de na-
zorg, met gerustheid de toekomst tegemoet. 

Incassobureau. De directeur van het Incassobureau vermeldt, dat 
van de oprichting af in totaal 155 tandartsen van de diensten van 
het bureau gebruik gemaakt hebben, dat is ± 20% van het ledental. 
Dit aantal is veel te gering om van een succes te kunnen spreken, 
waarom wordt voorgesteld het incassobureau te reorganiseeren. 

Commissie voor het Tandtechnikersvraagstuk. De commissie heeft 
een enquête gehouden onder de leden, waarvan de resultaten op de 
zomervergadering zijn besproken. 

Met de Vereeniging van Laboratoriumhoudende Technici worden 
de besprekingen voortgezet, doch met de N.T.T.V. kunnen de bespre-
kingen niet worden voortgezet, zoolang de loontrekkende technici, in 
deze vereeniging georganiseerd, niet zonder eenig voorbehoud ver-
klaren, zich op het standpunt te plaatsen, dat de arbeid van den 
tandtechnicus zich uitsluitend behoort te beperken tot het technisch 
werk in het laboratorium. 

Ten slotte kondigt de commissie het voornemen aan, nog een 
enquête onder de leden te zullen houden en zij hoopt daarbij wederom 
op de volle medewerking der leden te mogen rekenen.' 
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Steunorgaan. Uit de balans met toelichting van het Steunfonds 
blijkt, dat deze nuttige instelling in deze afgeloopen periode weer 
vele goede diensten heeft bewezen, door collega's, die in moeilijkhe-
den verkeeren, bijstand te verleenen. Het is daarom te betreuren, dat 
dit orgaan nog slechts 246 leden telt, van de bijna 800 Mij.-leden. 
Van deze plaats nogmaals de oproep: wordt lid van het Steunor-

gaan, waarvoor Gij zelf Uw jaarlijksche bijdrage kunt bepalen. Stel 

het niet uit, maar meldt U nog heden aan bij college Visser, de 
Lairessestraat 55, Amsterdam. 

Een andere groote moeilijkheid is de steunverleening aan buiten-
landsche collega's, die zonder geld of goed naar Nederland zijn uit-
geweken en bij het Steunorgaan om steun aankloppen. — Het steun-
orgaan kan op grond zijner statuten in deze gevallen geen steun ver-
leenen en heeft aan het D.B. advies gevraagd hoe hierin te moeten 
handelen. — Het D.B. is van meening, dat deze steun slechts kan 
worden verleend uit een fonds voor dat doel door giften der colle-
ga's bijeengebracht en doet hierbij een beroep op Uwe offervaar-
digheid, om ,het leed van deze, uit hun brood gestooten collegae te 
helpen verzachten. 

Centrale Ziekenfonds Commissie. De C. Z. C. in het begin van 

het jaar bestaande uit de heeren Becker-voorzitter, Salomons-secre-

ris, Paerl, van Eupen en Regensburg leden, werd, door aftreden van 

de collegae Becker en Regensburg als volgt samengesteld. 
Salomons-voorzitter, van Eupen-secretaris, Paerl, van der Mey, de 

Bie en P. Blaauw, leden. 
De commissie kwam 34 maal in vergadering bijeen. 
Haar organisatorische taak is een moeilijke, wellicht de moeilijkste 

in onze Maatschappij. Haar eerste streven was om in den chaotischen 
toestand op ziekenfondsgebied eenige lijn te brengen. 

De belangrijkste stap daartoe door haar gedaan is de opstelling 
van een programma van samenwerking met de Ned. Maatschappij tot 
Bevordering der Geneeskunst, waarop ik bij de bespreking van punt 
I i der agenda nader uitvoerig hoop terug te komen. 

Verder heeft de C.Z.C. driemaal vergaderd met de afdeelingszie-
kenfondscommissies om met hare leden uitvoerig een instructie te be-
spreken, de gewijzigde contracten te behandelen en hun een kaart-
systeem voor te leggen, waarop door alle ziekenfondscommissies, 
voor hun district, de meest volledige gegevens moeten worden geno- 
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teerd, opdat wij binnenkort in het bezit komen van volledige gegevens 
over de toestanden op ziekenfondsgebied, zoover dit de tandheelkun-
dige hulp betreft. 

Van al deze gegevens moet een afschrift worden verstrekt aan het 
secretariaat der C.Z.C.,.zoodat wij binnen afzienbaren tijd over een 
volledig archief kunnen beschikken. 

De secretaris eindigt zijn verslag met de mededeeling, dat de C. Z. 
C. met goede hoop en moed het nieuwe jaar is ingegaan, overtuigd 
dat ihaar nog vele en groote moeilijkheden wachten, doch gesterkt 
door het bewustzijn, dat haar streven is, zoowel in het belang van 
de tandheelkundige volks verzorging, als van de geheele professie. 

Hiermede, Dames en Heeren, heb ik U een kort overzicht gegeven 
van de werkzaamheden der Commissies. ' 

Alvorens te eindigen zijn er nog enkele punten,•die ik naar voren 
wil halen. 

Hoewel Dr. Th. Dentz geen lid onzer Mij, was, meen ik toch met 
een enkel woord te moeten memoreeren, dat onze nestor den 29en 
December 1933, op den leeftijd van 93 jaar te Utrecht is overleden. 

Vooral de ouderen onder ons, zullen aan hunnen oud-leermeester, 
die zijn getheele leven aan de verheffing der tandheelkunde heeft ge-
wijd, de dankbaarste herinneringen 'bewaren. Namens de Mij. werd 
met een krans de laatste hulde aan zijn nagedachtenis gebracht. 

Verder het heuglijke feit. dat op 10 Juli 1933, collega Holthaus, 
onze oud-penningmeester en -voorzitter, zijn 25-jarig tandartsjubi-
leum heeft herdacht. In een' intieme, feestelijke bijeenkomst te Zwolle 
werd• den jubilaris namens de collega's een souvenir aangeboden. De 
jubilaris heeft gemeend aan de kas der Mij. en aan het Steunfonds 
een belangrijke gift te moeten schenken, waarvoor ihem hartelijk dank 
is betuigd. 

Vervolgens wil ik LI nog enkele mededeelingen doen hoe het staat 
met de bestrijding der onbevoegde uitoefening. 

Zooals U wellicht bekend is, zijti door het D.B. herhaalde pogingen 
aangewend bij de Inspectie van de Volksgezondheid, om aan dit 
steeds groeiend kwaad een einde te maken. 

Volle medewerking werd ons toegezegd, doch zonder praktisch 
resultaat, integendeel de kwakzalverij tiert weliger dan ooit. Het 
wachten moede besloot het D.B. aan onzen rechtskundigen adviseur 
op te dragen bij Z. E. den Minister van Justitie op audiëntie te 
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gaan. Dit is geschied en Z. E. toonde zich verbaasd, dat deze on-
wettige toestanden nog steeds bestonden en zegde nader onderzoek 
toe. Aan Z. E. werd een uitvoerige adreslijst toegezonden van de 
tientallen wetsovertreders, doch tot nu toe met onbekend resultaat. 

Het D.B. heeft thans, in overleg met het floofdbetuur, besloten 
geen middel onbeproefd te laten om dit euvel met kracht te bestrijden 
en uit te laten maken, wat de oorzaken zijn, dat de Wet in Nederland 
op dit gebied, ondanks alle aandringen, eenvoudig niet wordt toege-
past! 

Reeds zijn in die richting stappen gedaan. U ziet ook in dit op-
zicht zijn wij diligent! 

Tenslotte zij nog vermeld, dat onze juridische adviseur, in opdracht 
van het D.B.. een onderhoud heeft gehad met den Minister van Fi-
nanciën, i.z. de wet op de omzetbelasting, om te trachten de lasten 
dezer nieuwe wettelijke voorschriften tot een minimum te beperken. 

Ik wil dit verslag niet eindigen, Dames en Heeren, zonder van deze 
plaats namens het D.B. den hartelijken dank uit te spreken aan die 
leden onzer Maatschappij, die zooveel van hun kostbaren tijd en 
werkkracht, zoowel in besturen als commissies, ter beschikking van 
het Maatschappelijk werk hebben gesteld. Onder al diegenen wensch 
ik op den arbeid van één persoon het licht te laten schijnen, en deze 
man is, ik behoef het nauwelijks te zeggen, onze eminente voorzitter, 
aan wien wij grooten dank verschuldigd zijn. Beter dan wie ook meen 
ik te kunnen beoordeelen wat Nord, gedurende de 3 jaren van zijn 
voorzitterschap, maar vooral in dit laatste jaar, in het belang van 
onze Maatschappij heeft gedaan. Hij bezit de gave met onverwoest-
bare energie, helderheid van geest en de kracht van zijn welsprekend-
heid, de inzichten, die hij meent dat de beste zijn, ingang te doen 
vinden. 

Dat niet ieder lid het daarmede altijd eens kan zijn, ligt voor de 
hand, maar bedenkt bij Uwe kritiek, dat de beste stuurlui aan wal 
staan. 

Gevoelig, ja zelfs dankbaar zijn Uwe bestuurderen voor welwillen-
de, opbouwende kritiek en Uwe volle medewerking en belangstelling, 
want slechts met deze, Dames en Heeren, zal het mogelijk zijn, voor 
de vele organisatorische moeilijkheden die ons nog wachten, de juiste 
oplossing te vinden. 

Ik heb gezegd. 
J. A. SALOMONS, Secretaris. 



UITTREKSEL UIT DE NOTULEN DER 72e H.B. VERGADERING 

OP 16 EN 17 DEC. 1933 TE AMSTERDAM. 

Agenda: 

1. Opening. 
2. Notulen der 71e H.B. vergadering. 
3. Ingekomen stukken. 
4. Voorstel van de C.Z.C. tot samenwerking op ziekenfondsge-

bied met de Ned. Mij. tot Bev. d. Geneeskunst. 
5. Voorstellen voor de a.s. Algemeene Vergadering: 

I. Voorstel om het bedrag, dat door de afdeelingen per lid 
per jaar aan de Maatschappij-kas moet worden afgedra-
gen met f 5.— te verhoogen en dus te brengen op f 25.—. 

II. Voorstel van de Commissie ter organisatie van de hulp-
verschaffing aan den Middenstand i.z. tarieven. 

III. Voorstellen tot statutenwijziging: 
a. voorstellen van het D.B.; 
b. voorstellen van de Afd. Utrecht; 
c. voorstel van den heer Lourens Bosch. 

6. Verzoek van een groep leden der Mij, gevestigd in het Gooi, 
om voor het Gooi een aparte afdeeling op te richten. 

f. Rapport van de Commissie ad hoc ter reorganisatie van het 
Incasso-Bureau. 

8. Bespreking voorloopige begrooting. 
9. Voorstel van het D.B. tot ontvangst van de internationale 

congressen, die met Pinksteren te Scheveningen zullen worden 
gehouden. 

10. Rondvraag. 
11. Sluiting. 
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1. Als Voorzitter N o r d om 5.15 de vergadering opent zijn alle 
afdeelingen vertegenwoordigd, behalve de afdeeling Limburg. 

De Secretaris zal aan het Bestuur der afd. Limburg mededeelen, 
dat indien de afgevaardigde verhinderd mocht zijn de vergadering 
bij te wonen, de plaatsvervanger naar de vergadering moet worden 
gezonden. 

Voorzitter heet Collega L o e b, de nieuwe afgevaardigde voor Am., 
sterdam, hartelijk welkom in het H.B., en deelt verder mede, dat on-
danks de pogingen om zulks te voorkomen, te Amsterdam en Haar-
lem de schooltandverzorging zal worden opgeheven. 

2. De notulen der 71e H.B. vergadering worden ongewijzigd goed- 
gekeurd en gearresteerd. 

3. Ingekomen Stukken: 
1. Schrijven van het bestuur der afd. Utrecht i.z. een door het 

D.B. gevoerde advertentie-campagne; 
2. Schrijven van een college uit de afd. N. Brabant—Zeeland, 

waarin hij beroep aanteekent tegen het uitgesproken roye-
ment door zijn Afdeeling; 

3. Correspondentie met het bestuur der N. T. T. V.; 
4. Bericht van verhindering van collega R o d e r m o n d. 

4. Voorstel tot samenwerking met de Mij. v. Geneeskunst 
Secretaris geeft een uitvoerige uiteenzetting over de besprekingen 

gevoerd door de C.Z.C. met de H.C. der Mij. v. Geneeskunst. 
De 8 punten van samenwerking werden met enkele redactiewijzi-

gingen aanvaard. 
9. Ontvangst Internationale Congressen. 
Besloten wordt een crediet te verleenen voor de ontvangst der 

American Dental Society of Europe en de European Orthodontological 
Society, die met Pinksteren te Scheveningen vergaderen. 

7. Reorganisatie Incasso-Bureau. 
De commissie, bestaande uit de heeren Brugma n, Schutte  

S r. en 0 o s t i n g h heeft een rapport ingediend, waarmede het H.B. 
zich kan vereenigen. 

Dit rapport zal na bespreking op de Jaarvergadering naar de 
afdeelingen worden gezonden en daarna nogmaals op de agenda der 
Zomervergadering worden geplaatst. 

6. Oprichting afdeeling 't Gooi. 
De secretaris doet uitvoerig verslag over de besprekingen door hem 

met de Gooische collegae gevoerd. Van de zijde der Hilversumsche 
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collegae werd ernstig bezwaar tegen de oprichting van een aparte 
afdeeling voor 't Gooi gemaakt. 

Den secretaris wordt opgedragen onder de Gooische collegae een 
uitvoerige enquête te houden. 

Van het resultaat dezer enquête zal dan afhangen welke stappen 
door het H.B. zullen worden gedaan. 

5. Voorstel tot verhooging van de afdracht per lid aan de Mij. 
kas met f 5.—.  

Voorzitter licht toe, dat het gewenscht is gebleken aan collegae, die 
in permanente commissies zitting hebben en daarvoor geregeld prak-
tijkuren moeten opofferen, een vergoeding voor dit tijdverlies te 
geven van f 7.50 voor een halve en f 15.— ,voor een geheelen 
werkdag. 

Verder krijgt de secretaris der C.Z.C. een toelage van f 1000.—
met 5 jaarlijksche verhoogingen van f 200.—, dus tot een maximum 
van f 2000.—. 

Daarna wordt de voorloopige begrooting 1934 besproken, die, na 
enkele opmerkingen, wordt goedgekeurd. 

5. II. Hulpverschaffing Middenstand; Tarieven. 
Na uitvoerige discussie over de vraag-of aan een uur- of aan een 

verrichtingstarief de voorkeur moet worden gegeven, wordt ten slotte 
het voorstel der Commissie tot invoering van een verrichtingstariet, 
volgens concept der afdeeling Amsterdam, aanvaard, met dien ver-
stande, dat het de afdeelingen vrij staat de bedragen in het tarief 
genoemd desgewenscht te wijzigen. 

Op Zondagochtend om 10 uur wordt de vergadering voortgezet 
ter bespreking van de Voorstellen tot wijziging der Statuten. 

Het H.B. verwerpt het voorstel der afd. Utrecht om het Bindend 
Besluit I in te trekken of althans voorloopig op te schorten. Aan 
de afdeeling Utrecht wordt in overweging gegeven haar voorstel in 
te trekken. Ook het voorstel van collega Lourens Bosch wordt ver-
worpen. 

Na uitvoerige bespreking van de door de afdeelingen voorgestelde 
amendementen, waarvan enkele door het H.B. worden overgenomen, 
worden de gewijzigde Statuten goedgekeurd en wordt besloten deze 
wijzigingen op de a.s. jaarvergadering in te dienen. 

Omzetbelasting. 
De voorzitter deelt mede, dat stappen zijn gedaan bij de regeering 
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om te bereiken, dat de tandartsen in de practijk zullen worden ont-
heven van de administratieve lasten der omzetbelasting. 

10. Rondvraag. 
Op een vraag van de afgevaardigde van Amsterdam of de afdee-

lingen niet een exemplaar van het Stenogram der Algemeene Verga-
dering kunnen krijgen, antwoordt de voorzitter, dat een afdeeling, 
die zulks wenscht voor f 7.50 een exemplaar kan aanvragen bij het 
secretariaat. 

De afgevaardigde van Overijssel deelt mede. dat in de afd. Over-
ijssel een enquête is gehouden naar de wijze van adverteeren en vraagt 
of dit ook niet in de andere afdeelingen kan geschieden. 

De H.B. secretaris zal hierover een schrijven aan de afdeelingen 
richten. 

Besloten wordt de jaarvergadering op 27 en 28 Januari te Utrecht 
te houden. 	 - 

Niets meer aan de orde zijnde sluit de Voorzitter om 12.30 de 
vergadering. 

J. A. SALOMONS, Secretaris. 



JAARVERSLAG VAN DE CENTRALE ZIEKENFONDS COMMISSIE 

OVER DE PERIODE JUNI 1932 TOT JANUARI 1934. 

De in het vorig Jaarverslag onzer Commissie uitgesproken ver-
wachting dat ons in de naaste toekomst een zware en moeilijke 
taak zou wachten is gebleken juist te zijn. 

Op de eerste plaats moest in de Commissie zelve nog overeen-
stemming bereikt worden over de wijee waarop het door de Alge-
meene Vergadering aanvaardde rapport in de praktijk moest worden 
toegepast: na vele en langdurige besprekingen is het gelukkig mo-
gelijk gebleken tot een communis opinio te komen. Verder werd een 
Commissie Reglement ontworpen, dat duidelijk de werkwijze en de 
bevoegdheden der C.Z.C. omschreef en waarmede de Alg. Vergade-
ring zich kon vereenigen. Voor de Afd. ;Zfs. Commissie werd een 
Instructie opgesteld, waarin werden vastgelegd de voornaamste pun-
ten, die bij de onderhandelingen met Ziekenfondsen moeten worden in 
het oog gehouden. De Contracten, zoowel voor huis- als voor kliniek-
behandeling, zijn grondig herzien en, na eenige malen met de Afd. 
Z.C: s te zijn besproken, nu definitief vastgesteld. Om tot een beter 
overzicht te kunnen komen van wat er in de lande op Zfs. gebied 
op het oogenblik bestazt, is een kaartsysteem ontworpen waarop alle 
gewenschte gegevens overzichtelijk zullen worden bijeengebracht. 

Een van de allerbelangrijkste feiten uit .de achter ons liggende 
periode is wel, dat het mogelijk is gebleken, om met de Mij, t. bev. 
der Geneeskunst tot samenwerking te komen op het voor beide Mijten 
zoo belangrijk Zfs gebied. Verschillende Conferenties met den 
Secretaris van de Huisartsen Commissie van onze Zuster Mij. hebben 
er toe geleid, dat een Schema van Samenwerking is opgesteld, dat aan 
beide Hoofdbesturen ter bekrachtiging werd toegezonden. 

De samenstelling der commissie onderging eenige wijziging: 
De heer Regensburg de Mooy bedankte als lid in verband met het 

neerleggen van zijn leiderschap bij de „Volharding" terwijl de Heer 
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Becker zich om gezondheidsredenen genoodzaakt zag voor het lid-
maatschap der Commissie te bedanken. Aan beiden, speciaal aan den 
Oud-Voorzitter mag een woord van dank voor hun werk in ons 
midden, zeker niet in dit verslag ontbreken. De samenstelling is 
thans: Salomons, voorzitter, Pearl, P. Blaauw, v. d. Mey de Bie en 
van Eupen, secretaris. 

De C.Z.C. vergaderde 34 maal, terwijl zij nog 3 maal een Vergade-
ring belegde met alle Afd. Zfs. Comm. Verder werden door een of 
meerdere leden der C.Z.C. besprekingen gevoerd te Amersfoort, Am-
sterdam, Arnhem, Breda, Eindhoven, Groningen, Den Haag, Hilversum, 
Leiden, Maastricht, Rotterdam. 

Basis-Contracten werden afgesloten met Zfs. voor Arnhem en Om-
streken, het Diocees Breda (West Brabant en Zeeuwsch Vlaanderen), 
Eindhoven (2), Groningen, Heerlen, Laren, Schiedam, Zaltbommel en 
Zantvoort. Bovendien werd aan een 10-tal Collegae toestemming ver-
leend om een persoonlijk Contract met een Zfs. aan te gaan. 

Veel en belangrijk werk heeft de C.Z.C. nog voor de boeg. Vele 
moeilijkheden zijn echter reeds overwonnen, waardoor het mogelijk 
is geworden een vaste koers te volgen. Vertrouwende op de mede-
werking van alle Collegae en van de Afd. Zfs. Comm. in het bijzonder, 
gaat onze Commissie met goede hoop en goede moed het nieuwe 
vereenigingsjaar in; eenerzijds ervan overtuigd, dat ons nog vele 
moeilijkheden zullen wachten, van den anderen kant gesterkt door het 
bewustzijn, dat ons streven in het belang is, zoowel van tandheel-
kundige volksverzorging als van de professie. 

W. VAN EUPEN, 
Secretaris. 

Candidaten voor het lidmaatschap. 

Overeenkomstig voorschrift van art. 2, Nieuw Huish. Regle-
ment volgen hier de namen van adspirant-leden. Voor even-
tueele bezwaren raadplege men gemeld artikel. 
D. F. Goote, Arnhem, 	(Afdeeling Gelderland) 
B. J. Schuurman, Enschede, (Afdeeling Overijssel) 
J. F. Hellendoorn, den Haag, (Afdeeling 's-Gravenhage en O., 
C. N. Vroege, Almelo, 	(Afdeeling Overijssel) 
J. G. de Jong, den Haag, 	(Afdeeling's-Gravenhage en 0.) 
Dr. W. Farber, Valkenburg, (Afdeeling Limburg) 
B. Overweg, Dordrecht, 	(Afdeeling Rotterdam en \O.) 
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AAN DE MAATSCHAPPIJ-LEDEN IN AMSTERDAM EN 
OMSTREKEN. 

Om tegemoet te komen aan het feit, dat in een centrum van 
tandartsen, als Amsterdam is, tandheelkundige periodieke literatuur 
zoo goed als niet ter beschikking der collega's staat (voor zoover 
zij zich niet zelve op enkele tijdschriften geabonneerd hebben), heeft 
het bestuur der A. T. V. besloten een poging te doen om ten be-
hoeve der leden een portefeuille van tandheelkundige tijdschriften 
te doen circuleeren. 

De tijdschriften, die in deze portefeuille kunnen worden opgeno- 
men, zijn in een lijst, op aanvrage te bekomen vermeld. Het is de be-
doeling, dat ieder aspirant-deelnemer uit deze lijst die tijdschriften 
uitzoekt, die hij wenscht te ontvangen, tot een maximum van 10. De 
portefeuille zal door den boekhandelaar, de Firma D. B. Centen, om 
de 14'dagen op een bepaalden dag des morgens gehaald en des mid-
dags teruggebracht worden. 

De prijs kan nog niet nauwkeurig worden opgegeven, daar deze 
zal afhangen van het aantal deelnemers en van de gekozen tijd-
schriften; er zal echter naar gestreefd worden, de kosten per jaar 
niet hooger dan f 25.— a f 30.— te doen bedragen. 

Aan het eind van het jaar zullen de tijdschriften niet, zooals bij 
sommige andere vak-portefeuilles gebruikelijk is, onderling verloot of 
verkocht worden, maar zij zullen in de Universiteitsbibliotheek wor-
den opgenomen. Daardoor wordt bereikt, dat de tijdschriften niet 
worden verspreid en dus slechts voor een enkeling bereikbaar zijn, 
maar dat deze boekerij in haar geheel voor alle deelnemers ter be-
schikking zal blijven. 

Gij wordt verzocht, indien gij aan het tot stand komen van deze 
portefeuille wenscht mede te werken, hiervoor bericht fe zenden aan 
aan Dr. E. Sanders, Van Eeghenstraat 115, Amsterdam Z., die voor 
dit plan het initiatief heeftgenomen en zich bereid verklaard heeft 
voor verdere behandeling zorg te dragen. Er zal naar gestreefd 
worden, dat één bepaalde deelnemer niet te oude nummers van de 
verschillende tijdschriften krijgt. Echter zal het niet vermeden kun-
nen werden, dat zij, die zich laat opgeven, in het algemeen met 
oudere nummers zullen moeten genoegen nemen dan diegenen, die 
hun aanmelding spoedig hebben ingezonden. 

Indien gij wensahen hebt betreffende de opname van bepaalde 
tijdschriften of betreffende de organisatie der portefeuille in het 
algemeen, zullen wij deze gaarne, schriftelijk, aan bovenstaand adres 
ontvangen. 

Collegialiter 

Voor het bestuur der A. T. V. 

E. J. VAN DEN BERG, Secretaris. 
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EENIGE GEGEVENS EN WENKEN: 

1. Het algemeen secretariaat der Maatschappij is gevestigd Anton 
Mauvelaan 9, Bussum, telef. 3225. 

2. Voor assistentie, waarneming of overname van praktijk zich uit-
sluitend te wenden tot het Bemiddelingsbureau. Leidster: Mej. 
Chr. Dullemond, Heerenstraat 46, Utrecht. 

3. De Redactie van het Tandheelkundig Jaarboekje is gevestigd 
Anton Mauvelaan 9, Bussum. 

4. Het Incasso-bureau van de Maatschappij staat onder leiding van 
Mr. G. H. E. Nord Thomson, Turfmarkt 8, Leiden. 

5. De penningmeester van het Steunfonds der Mij, is Jan Visser, 
de Lairessestraat 55, Amsterdam. Gelden te remitteeren aan de 
Amsterdamdamsche Bank, rekening Jan Visser letter S. 

6. Aanvragen voor de ongevallen- en ziekteverzekeringspolis op de 
speciale Maatschappij-voorwaarden, te richten aan de directie der 
verzekeringsbank: de Nieuwe Eerste Nederlandsche, Prinsesse-
gracht 13, den Haag. 

7. Den leden der Mij. wordt dringend verzocht geen persoonlijke 
besprekingen met een ziekenfonds te voeren, alvorens vooraf in-
lichtingen te hebben ingewonnen bij de betreffende afdeelings-zie-
kenfonds commissie. — Dit voorkomt latere moeilijkheden! 

8. Het secretariaat der Centrale Ziekenfondscommissie is gevestigd 
bij W. van Eupen, van Bijleveldsingel 1, Nijmegen. 


